
Oświadczenie złożone 
przez senatora Bohdana Paszkowskiego 

Oświadczenie skierowane do ministra spraw zagranicznych Radosława Sikorskiego 

Wejście Polski pod koniec ubiegłego roku do strefy Schengen spowodowało nowe regulacje 
prawne dotyczące ruchu granicznego z Republiką Białorusi. Z uwagi na konieczność 
posiadania przez obywateli białoruskich podczas wjazdu do Polski wiz, których koszt wydania 
jest znaczny, obserwujemy wyraźne zmniejszenie ruchu osobowego na granicy polsko-
białoruskiej. Jest to odczuwane przez mieszkańców województwa podlaskiego, 
a w szczególności przez środowiska gospodarcze i samorządowe, które publicznie wyrażają 
swoje obawy co do rozwoju kontaktów gospodarczych, handlowych i kulturalnych, także 
w ramach współpracy transgranicznej. Postulowane są działania mające ułatwiać ruch 
graniczny, do postulatów tych dołączam się z uwagi na duże znaczenie kontaktów polsko-
białoruskich dla województwa podlaskiego. 

W związku z tym proszę o wyjaśnienie, jakie kroki podejmuje Ministerstwo Spraw 
Zagranicznych w związku z zaistniałą sytuacją. Czy dokonywana jest analiza ruchu osobowego 
i towarowego na granicy z Republiką Białorusi po wejściu Polski do strefy Schengen, a jeśli 
tak, to jakie są wnioski? Ponadto proszę o odpowiedź, czy obecnie prowadzone są ze stroną 
białoruską rozmowy w sprawie uzgodnień, umów o ruchu granicznym, w szczególności 
dotyczących ruchu osobowego, w tym małego ruchu granicznego. Jeżeli tak, to jakie są ich 
rezultaty i przewidywane ewentualne terminy ich wejścia w życie. Proszę też o wyjaśnienie, czy 
możliwe jest, w ramach obowiązujących polskich uwarunkowań, zmniejszenie w odniesieniu do 
obywateli Białorusi opłat za uzyskiwanie wiz wjazdowych do Polski. 
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